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ZAB.0012.4.3.2023 
 

Protokół nr 25/23 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia 21 września 2023 roku 
 
 

1)  Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju w dniu 
21 września 2023 r. o godzinie 13:00 otworzył obrady Komisji Infrastruktury i  Rozwoju. 
Powitał członków Komisji oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego, 
Pana Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku 
z siedzibą w Jarantowicach, Pana Krzysztofa Góreckiego – Naczelnika Wydziału 
Administracji Architekltoniczno – Budowlanej, Pana Artura Płoszaja – Podinspektora 
w Wydziale Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa.   
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2)  Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3)  Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż na wniosek zarządu powiatu jest prośba 
o uzupełnienie porządku obrad o punkt 5 w brzmieniu: 

5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 
2035. 

Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na posiedzenie komisji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad o punkt 
5 i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja  
uzupełniła porządek obrad o punkt 5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały  
sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Kujawy 2035. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 24/23 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

27 czerwca 2023 r. 
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5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Kujawy 2035. 

6) Informacja w sprawie realizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego na terenie Powiatu Włocławskiego. 

7) Informacja o wydanych pozwoleniach i przyjętych zgłoszeniach za I półrocze 2023 r.  
8) Informacja na temat gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

Powiatu Włocławskiego.  
9) Sprawy różne. 
10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad komisji. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr 24/23 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
27 czerwca 2023 r. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż z posiedzenia komisji został sporządzony 
protokół. Protokół był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego Rady. Przewodniczący 
Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 
nr 24/23 z dnia 27 czerwca 2023 roku został przyjęty.  
 

5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Kujawy 2035. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji. Przewodniczący zapytał, kto jest za pozytywną opinią w sprawie 
projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 
2035. 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 
Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 2035 stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  
 
6) Informacja w sprawie realizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego na terenie Powiatu Włocławskiego. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że stosowną informację również radni otrzymali 
w materiałach na posiedzenie komisji. Przewodniczący zapytał radnych czy w tym punkcie 
chcieliby zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji w sprawie 
realizacji planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego na terenie 
powiatu włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła  informację w sprawie realizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego na terenie Powiatu Włocławskiego. 
 
Informacja w sprawie realizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego na terenie Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  

 
7) Informacja o wydanych pozwoleniach i przyjętych zgłoszeniach za I półrocze 2023 
r.  
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że na sali obrad jest naczelnik wydziału, który udzieli 
odpowiedzi na ewentualne pytania. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację o wydanych pozwoleniach i przyjętych zgłoszeniach za I półrocze 2023 r.  
Informacja o wydanych pozwoleniach i przyjętych zgłoszeniach za I półrocze 2023 r. stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
8) Informacja na temat gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Powiatu Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że na posiedzenie komisji radni otrzymali informację 
w sprawie gospodarowania nieruchomościami, które stanowią własność powiatu. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację na temat gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Powiatu Włocławskiego.  
Informacja na temat gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9) Sprawy różne  
 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
zabrać głos, przedstawić wnioski?  
Radny Kazimierz Kaca zapytał, na jakim etapie jest budowa nawierzchni dróg? 
Dyrektor PZD powiedział, że jest to wydatek inwestycyjny, on się nazywa rekonstrukcja 
nawierzchni, są cztery drogi powiatowe. W tej chwili firma INODROG wykonała tą 
nawierzchnię, tą rekonstrukcję na drodze Lubień Kuj. – Chodecz. Dzisiaj rozpoczyna się 
malowanie, malowanie oznakowania poziomego. Należy traktować, że ta droga już jest 
zrobiona. Pan przewodniczący też jest świadkiem, że ta praca szybko i sprawnie przebiegła.  
Naprawiony został przejazd kolejowy w Kaliskach. Rozpoczęte są roboty na drodze Kruszyn 
– Choceń ok. 30% - 40%. W tej chwili nie ma tam brygad. Te brygady rozpoczęły prace na 
drodze Mostki - Kowal. Dzisiaj od Kowala jedna brygada pracuje, druga w lesie. Wykonanie 
tej drogi ok. 50% jeżeli chodzi o masę. Później będzie malowanie itd. Nierozpoczęte są 
roboty na drodze Wieniec – Osięciny, ale w przyszłym tygodniu firma wstrzyma trochę 
roboty, dlatego że przechodzi na teren powiatu mogileńskiego i dopiero wróci po 
1 października na dokończenie prac. Prace przebiegają sprawnie, odpowiedzialnie, nie ma 
problemu z firmą.  Będzie trochę problemów po pierwszych opadach deszczu, nie wszystko 
da się przewidzieć i zauważyć.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy tam, gdzie są ubytki w kostce przy chodnikach, to też 
będzie poprawiane czy nie?   
Dyrektor PZD powiedział, że nie ma robót brukarskich, tylko jest przełożenie zjazdów, te 
które są poniżej, gdzie jest zagrożenie, że spłynie woda i zaleje posesję. Nawet nie ma do 
wykonania poboczy. Jest powierzchniowe utrwalenie, położenie dywanika i oznakowanie 
poziome. To nie jest przebudowa. Nie rusza się tematów chodnika. Jeżeli trzeba będzie coś 
poprawić, to PZD własnym sposobem to wykona. Firma podeszła do sprawy tak, że mają 
swoją frezarkę na drodze, na robocie. Jest przefrezowanie, opuszczenie o 2-3 cm i wraca ta 
sama wysokość, czyli znów 2-3 cm do tego samego poziomu, który był. Bardzo mądre 
podejście.  Jest już to wyfrezowane i opuszczone. Przy 2 cm mówi się o zmodyfikowanych 
wzmocnieniach. Tu jest 3 cm, tak jakby nakładka bitumiczno- asfaltowa, powinna być dobra 
i standardowa, na drobnym kruszywie. Będzie bardziej gładka, może bardziej śliska, wyczuje 
się jazdę, będzie inaczej, tj. cicho. 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy zbieranie, frezowanie będzie minimalne? Łącznie 
istnieje możliwość pogrubienia tej warstwy ogólnej?  
Dyrektor PZD odpowiedział, że tak. 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy struktura kamienia twardego jest w tej 
nawierzchniowej masie bitumicznej czy też wkładanie wapienia? Różnie bywało, dlatego 
radny się pyta. 
Dyrektor PZD powiedział, że ta receptura, którą stosuje INODROG, to jest właściwa 
i bezpieczna, zresztą jest na to ich gwarancja. Jeżeli cokolwiek będzie się działo, to firma jest  
odpowiedzialna. Należy być spokojnym, jeżeli chodzi o jakość tej struktury, to jest tak zwana 
recepta, że ona jest właściwa i zawiera właściwe składniki.  
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Radny Wojciech Zawidzki zapytał, jak przedstawia się sprawa drogi w m. Polówka?  
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o drogę w m. Polówka, to jest złożony 
wniosek do dwóch źródeł finansowania, jedno to jest Rządowy Fundusz Inwestycji 
Strategicznych Polski Ład i tutaj czeka się na jego rozstrzygnięcie. Dotyczy to wsparcia stref 
ekonomicznych. Dobrze byłoby, jakby dostało się dofinansowanie z tego źródła, bo tam jest 
98% wartości zadania. Natomiast już raz do tego źródła składało się wniosek i nie otrzymało 
się środków. Przeszły duże zadania m.in. Brzezie – Brześć Kuj.  W poniedziałek jest 
podpisanie umowy z wykonawcą. To jest jedno źródło, czeka się na rozpatrzenie. Drugie - 
złożony także wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Tu też on jest w trakcie 
rozpatrywania. Liczy się, że z któregoś źródła dofinansowanie otrzyma się i z tą inwestycją 
będzie można ruszyć. Z dobrych informacji - w zeszłym tygodniu otrzymało się 4 mln zł 
dofinansowania na przebudowę ulicy Mickiewicza w Brześciu Kuj. z Funduszu  na PGR.  Jest 
się w trakcie przygotowania dokumentacji przetargowej. Na najbliższej sesji w dniu 
28.09.2023 r. wprowadzi się tę inwestycję do budżetu i niezwłocznie będzie się chciało  
ogłosić przetarg. Są obawy, jak te ceny mogą w przyszłości jeszcze się zachować, tj.: ceny 
benzyny, asfaltu, ropy itp. spraw. Ten przetarg ogłosi się w przyszłym tygodniu na drogę 
w m.Polówka. Czeka się na rozstrzygnięcie, wniosek złożony jest do dwóch źródeł. Starosta 
liczy, że uda się dofinansowanie pozyskać.  
Przewodniczący Komisji potwierdził słowa dyrektora, bo często na tej drodze był, kiedy był 
kładziony dywanik. Cały ten odcinek ok. 10 km był bardzo szybko i bardzo sprawnie 
realizowany. W tej chwili pozostało znakowanie poziome i pozostałe zjazdy. Część tych 
zjazdów już została wykonana, pozostała część ma być wykonana, także najważniejsze, że ten 
dywanik praktycznie bez utrudnień dla mieszkańców położono szybko i ładnie to wygląda. 

 
10) Zamknięcie obrad Komisji 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 21 września 
2023 r. o godzinie 13:30 zamknął posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady 
Powiatu we Włocławku. 
 

  Przewodniczący Komisji 
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
      Bogdan Domżalski  
 

    Sekretarz Komisji  
Infrastruktury i Rozwoju  
 
    Anna Kozłowska  
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Anita Sudomir – Ozdoba …… 


